
Protokół Nr VI/2019

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 27 lutego  2019 r.

Ad 1. Otwarcie obrad VI sesji Rady Gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas otworzyła VI sesję
Rady  Gminy  Barciany.  Powitała  Wójta  Gminy  –  Martę  Kamińską,  Skarbnika  Gminy  –
Magdę Świercz, Sekretarza Gminy – Annę Tereszko, radcę prawnego – Dariusza Bączka.
Powitała  następnie  zaproszonych  gości:  Dyrektora  Warmińsko  –  Mazurskiego  Oddziału
Polskiego  Czerwonego  Krzyża  – Panią  Dorotę  d'Aystetten,  starszego  specjalistę  i
koordynatora  działalności  statutowej   –  Panią  Ewę  Filipowicz,  koordynatora  akcji
proekologicznych – Pana Sławomira Królikowskiego. Powitała następnie Dyrektora Biura
LGD Pana Damiana Niskiego, dyrektorów szkół podstawowych i przedszkola, kierownika
GOPS-u,  dyrektora GOK-u,  przedstawicieli  Placówki  Straży  Granicznej  i  Policji,  panie  i
panów  sołtysów,  mieszkańców  gminy  i  radnych.  Powiedziała,  że  radna  Małgorzata
Mateusiak  przebywa  na  zwolnieniu  lekarskim.  Powitała  następnie  protokolanta  –  panią
Emilię Żelichowską oraz Pana Franciszka Kopciucha – pracownika do obsługi technicznej.
Złożyła  następnie  wniosek  o  głosowanie  imienne  podczas  dzisiejszej  sesji,  ponieważ  ze
względów technicznych głosowanie za pomocą urządzeń będzie niemożliwe. Wyjaśniła, że
sprzęt był montowany wczoraj. Poinformowała następnie o klauzuli informacyjnej związanej
z  udostępnianiem  wizerunku.   Poddała  pod  głosowanie  wniosek  o  głosowania  imienne
podczas  opiniowania  materiałów  sesyjnych.  W  głosowaniu  wniosek  został  przyjęty
jednogłośnie  14  głosów  za  (załącznik  z  głosowania  imiennego  stanowi  załącznik  do
protokołu).  W  trakcie  obrad  sesji  przybył  Pan  Sylwester  Wrona  –  Kierownik  Referatu
Gospodarki  Komunalnej,  Rolnictwa  i  Inwestycji.  W trakcie  obrad  Przewodnicząca  Rady
Gminy zarządziła jedna – 10– minutową przerwę.

 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powitała następnie
przybyłą  Wójt  Gminy  –  Martę  Kamińską  oraz   członków  Rady  Gminy  Barciany  i  na
podstawie listy obecności stwierdziła quorum – 14 obecnych Radnych.

Ad 3. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Wiesława Gajdowskiego.

Ad 4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  stwierdziła,  że
protokół z V sesji z dnia 30 stycznia br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała,
czy są uwagi do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. W głosowaniu jawnym - imiennym za
przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji  głosowało  14  radnych,  głosów  przeciw  i
wstrzymujących  nie  było  (  załącznik  z  głosowania  imiennego  stanowi  załącznik  do
protokołu).
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Ad 5. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas powiedziała,  że
zgodnie z § 30 ust. 3 Statutu Gminy Barciany radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z
materiałami 7 dni przed sesją. Następnie dodała, że zgodnie z § 36 Statutu Gminy można
przedstawiać wnioski w sprawie zmian porządku obrad. Poinformowała, że żaden wniosek
nie wpłynął i porządek obrad pozostaje bez zmian.

1. Otwarcie obrad VI sesji Rady Gminy Barciany.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum).

3. Powołanie sekretarza obrad.

4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy.

5. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.

6. Uroczyste wręczenie rowerów rehabilitacyjnych przez Dyrektora Warmińsko – Mazurskie-
go Oddziału Okręgowego Polskiego Czerwonego Krzyża.

7. Sprawozdanie z działalności Lokalnej Grupy Działania „Barcja”.

8. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami.

9. Interpelacje i zapytania Radnych.

10. Projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na 
realizację zadania  „Przebudowa drogi powiatowej nr 1592N na odcinku Barciany – Pastwi-
ska I etap”.

11. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na 
lata 2019-2031.

12. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

13. Projekt uchwały w sprawie: przekazania propozycji zaliczenia drogi powiatowej do kate-
gorii dróg gminnych i wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Zarządu Powiatu w Kę-
trzynie.

14. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny lokalu mieszkalne-
go.

15. Projekt uchwały w sprawie:  zmiany Uchwały Nr XXIV/162/2012 Rady Gminy Barciany 
z dnia 20 grudnia 2012r. w sprawie:  metody ustalania opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania.

16. Projekt uchwały w sprawie: zamiaru przekształcenia Publicznego  Przedszkola Samorzą-
dowego w Barcianach poprzez likwidację oddziałów zamiejscowych w Drogoszach, Windzie
i Mołtajnach.

17. Projekt uchwały w sprawie: zmiany statutu Gminy Barciany.

18. Projekt uchwały w sprawie: uzupełnienia składu osobowego Komisji  Finansów i Budże-
tu.

19. Projekt uchwały w sprawie: uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, 
Sportu i Spraw Socjalnych.

20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

21. Wolne wnioski i informacje.

22. Wnioski mieszkańców.
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23. Sprawy różne.

24. Zakończenie obrad.

Ad 6. Uroczyste wręczenie rowerów rehabilitacyjnych przez Dyrektora Warmińsko – Mazur-
skiego Oddziału Okręgowego Polskiego Czerwonego Krzyża.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poprosiła Dyrektora
Warmińsko – Mazurskiego Oddziału Polskiego Czerwonego Krzyża – Panią Dorotę d'Aystet-
ten o zabranie głosu.

Dyrektor Warmińsko – Mazurskiego Oddziału Polskiego Czerwonego Krzyża – Pani Dorota
d'Aystetten powiedziała pokrótce o działalności PCK, a następnie wręczyła rowery rehabilita-
cyjne dla mieszkańców: dla Pani Urszuli Wiśniewskiej oraz w imieniu córki – dla pana Bła-
żewicza.  

Koordynator akcji proekologicznych – Pan Sławomir Królikowski zabrał głos i powiedział, 
że środki na zakup tych rowerów pochodzą z akcji sprzedaży odzieży do sortowni. Na terenie
gminy znajdują się takie pojemniki i część odzieży trafia do osób potrzebujących. Z tych fun-
duszy zakupują rowery. Prosi, aby dbać o te pojemniki.   

Wykonano także wspólne zdjęcia.

Ad 7. Sprawozdanie z działalności Lokalnej Grupy Działania „Barcja”.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poprosiła Prezesa 
LGD – Pana Witolda Bogdanowicza oraz Dyrektora Biura LGD Pana Damiana Niskiego o 
przedstawienie sprawozdania.

Prezesa LGD – Pan Witold Bogdanowicz podziękował za zaproszenie. Powiedział, że miesz-
kańcy naszej Gminy korzystają z tych środków. Poprosił Pana Damiana Niskiego o zabranie 
głosu.

 Dyrektor Biura LGD Pan Damian Niskie przedstawił sprawozdanie z działalności Lokalnej 
Grupy Działania „Barcja” ( sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas podziękowała za zło-
żone sprawozdanie.

Ad 8. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach mię-
dzy sesjami.                                                                                                                                 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas powiedziała,  że
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kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i działaniach między sesjami. Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta Gminy o
pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Marta Kamińska przedstawiła informację o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i pracach w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu).
Przedstawiła także sprawozdanie ze 100 dni swojego urzędowania.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas podziękowała  za
złożoną informację i prezentację.

Ad 9. Interpelacje i zapytania Radnych.                                                                                      

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.

Radna Agnieszka Kuczewska złożyła interpelacje na piśmie:

- dot. utwardzenia drogi gminnej nr 87 w Windzie,
- dot. utwardzenia drogi gminnej w Niedziałach tzw. „hnatówka” oraz „zamontowanie” 
oświetlenia w tej miejscowości,
- dot.  utwardzenia drogi gminnej nr 125058N,
-  dot. utwardzenia drogi gminnej nr 125054N,
-  dot. utwardzenia drogi, której właścicielem jest Nadleśnictwo Srokowo, położonej na tere-
nie Gminy Srokowo ( działka nr 3158/3),
– uzupełnienia zadoleń na drogach powiatowych.

Radna Wiesława Antończyk złożyła interpelacje na piśmie dot. wycięcia zakrzaczeń na 
cmentarzu komunalnym w Drogoszach oraz zasypania zadoleń na drodze gminnej w Kolwi-
nach, a także dotyczącą poprawy nawierzchni drogi powiatowej nr 1581N.

 

Radny Dawid Jackiewicz zgłosił interpelację na piśmie dot. usunięcia uszkodzeń na drogach 
gminnych w sołectwie Radosze.

 

Radna Mirosława Jasek zgłosiła interpelacje na piśmie:

- dot. naprawy drogi powiatowej nr 1590N Dębiany – Ogródki,

- dot. naprawy drogi gminnej Nr 125054N,

- dot. naprawy dróg powiatowych: Nr 1584N Winda – Jankowice i Nr 1719 N Jankowice – 
Wikrowo,

- dot. naprawy drogi powiatowej Nr 1592N Barciany – Ogródki.

Radny Grzegorz Całuch zgłosił interpelację na piśmie  dot. naprawy dróg gminnych na tere-
nie sołectw: Suchawa, Gęsiki i Gęsie Góry.

Więcej  interpelacji  i  zapytań  nie  zgłoszono.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława
Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za zgłoszone interpelacje.  
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Ad 10. Projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu
na realizację zadania  „Przebudowa drogi powiatowej nr 1592N na odcinku Barciany – Pa-
stwiska I etap”.

 

Pan Sylwester Wrona – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Inwestycji
omówił  projekt  tej  uchwały.  Powiedział,  że  niniejsza  uchwała  dot.  realizacji  zadania  w
systemie „50/50”. Nasza pomoc wynosi 200 tys zł, a drugie tyle dokłada Powiat. Poza tym
Powiat  we własnym zakresie  wykonuje  dokumentację  techniczna,  która  pozwoli  określić
zakres prac I etapu.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie.  Poinformowała,  że  do Rady Gminy wpłynęło pismo z  Zarządu Powiatu dot.
pomocy finansowe j  i  wspólnych inwestycji  na drogach powiatowych. Suma pomocy dla
Powiatu to 400 tys. Te pieniądze są zabezpieczone w budżecie Gminy. Przedstawiła następnie
proponowane do modernizacji drogi. Powiedziała, że zarówno do Pani Wójt jak i do Rady
Gminy wpłynął wniosek od Państwa Pucerów, którzy są przedsiębiorcami z terenu Gminy.
Wniosek został przedstawiony wszystkim Przewodniczącym Komisji. Komisje zapoznawały
się  z wnioskiem.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych zabrał głos i powiedział,
że wysłuchał zgłoszonych dzisiaj  interpelacji . W styczniu też składał interpelację, ale dostał
odmowę, bo Powiat nie ma funduszy. Cieszy się teraz, że Powiat chce inwestować na naszej
gminie. Jak policzył to będzie 6 inwestycja na drogach powiatowych. Tylko zaczyna go mar-
twić utrzymanie dróg powiatowych tych co są. Bo jak słyszy się od niektórych, że droga Mo-
majny – Michałkowo jest mało uczęszczana, to przekazał informacje, że dzieci jadąc do Moł-
tajn z Apynt jadą przez Momajny, Rutkę i jadą przez Skandawę, i jest też tak, że dzieci z
Frączkowa jadą przez Momajny, Michałkowo do szkoły do Mołtajn. Młodzież z Krelikiejm
tak jak i mieszkańcy oraz mieszkańcy sołectwa Solkieniki, Skandawa, Frączkowo też jadą
przez Momajny do Kętrzyna. Nie mówi tu już o dzierżawcach gruntów rolnych z Ogródek i
Rodel, Państwo Pucer tez maja tutaj pasieki, ale także przejeżdżają ta drogą. Nie jest przeciw,
ale przypomniał o drodze Piskorze – Momajny, gdzie też 10 lat temu mówiono, że jest mały
ruch, a po roku prawie ruch wstrzymano, bo tak się droga rozsypała. Ze 100 tys poszło w
parę milionów i 50 tys dołożyliśmy jako Gmina. Wyraził zdanie, że Powiat powinien dbać o
obecne drogi, które są nieprzejezdne, zadbać o bezpieczeństwo, bo na tej drodze minąć się
dwa  autobusy czy z osobówką lub innym pojazdem, to musi uciekać, ale na szczęście kultura
kierowców, że ustępują.   Mieszkańcy już zbierają podpisy. Szczęście, że nie ma wypadków.
Są dziury, zakrzaczenia, jeżdżą kierowcy powoli.

Radna Janina Kostyk zabrała głos i odniosła się do zgłoszonych interpelacji w sprawie dróg
gminnych i uchwały, którą mają głosować.  Rozumie, że prawie wszystkie drogi gminne wy-
magają naprawy, ale nikt nie liczy na budżet jaki jest w gminie. Każdy chciałby coś dla siebie
zrobić. Ale nawiązując do tej uchwały, uważa, że dobrze jest przegłosować za, dlatego że jak
ją odrzucimy, to Powiat nie wróci do tego. Zaczęte wcześniej drogi powiatowe na pewno
będą robione. Dlatego warto głosować, bo to nie my ustalamy, że ma być robiona droga Bar-
ciany – Pastwiska, tylko Powiat. My się tylko dostosujemy. Namawia, aby zagłosować na ta
uchwałą.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziałą, że nie
do końca zgadza się z wypowiedzią radnej, że to nie my decydujemy. Powiedziała, że to Po-
wiat zwrócił się do Rady Gminy z prośbą, wnioskiem  i nie było wskazania, żadnej drogi.
Zgadza się z ta kwestią, co do tego, że nie możemy tego zaprzepaścić. Należy skorzystać z
tego,  co  Powiat  przedstawił,  bo  są  to  tak  czy  inaczej  drogi  wiodące  do  naszych
mieszkańców , co nie  ulega wątpliwości. Dodała, że każdy głos, który wybrzmiewa na sesji
jest bardzo ważny, dlatego że są z nami mieszkańcy i słyszą, że w innych rejonach Gminy też
są problemy, bo nie wszyscy poruszają się po wszystkich drogach. Dodała, że zna stan drogi,
w sprawie której została zgłoszona interpelacja – droga pomiędzy Dębianami a Ogródkami.
Tam na chwilę obecną nie można zupełnie przejechać. Autokar szkolny nie korzysta z tej dro-
gi, musi robić objazd. Jeszcze gdy droga jest przymarznięta to wyższym samochodem można
przejechać. Dlatego dobrze, że interpelacje są składane i takie głosy wybrzmiewają. Do rad-
nych należy decyzja o głosowaniu w tej sprawie. Te drogi, które wcześniej przedstawiła, to
zasługa radnych powiatowych  z Gminy Barciany poprzedniej kadencji, którzy bardzo starali
się i dbali, aby środki w Powiecie zabezpieczyć.   Skierowała podziekowanie dla byłego rad-
nego powiatowego Pana Hansi Jurgena Maleckiego, którzy dużo zrobił w tej dziedzinie.   

Zapytała,  czy  są  pytania  w  tej  kwestii.   W  związku  z  brakiem  pytań  poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego
projektu.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że 6 człon-
ków komisji,  przy 1 głosie  wstrzymującym  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały  w
sprawie:   udzielenia  pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację  zadania 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1592N na odcinku Barciany – Pastwiska I etap”.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska powiedziała, że 5 obecnych członków komisji  pozytywnie zaopinio-
wało projekt uchwały w sprawie:  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu
na realizację zadania  „Przebudowa drogi powiatowej nr 1592N na odcinku Barciany – Pa-
stwiska I etap”.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 5 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w spra-
wie:  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „Prze-
budowa drogi powiatowej nr 1592N na odcinku Barciany – Pastwiska I etap”.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii. Poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Grzegorza Całucha
o   odczytanie  projektu  uchwały  w  sprawie:  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „Przebudowa drogi powiatowej nr 1592N na odcinku
Barciany – Pastwiska I etap”.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Grzegorz Całuch odczytał  projekt uchwały w sprawie:
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania  „Przebudowa
drogi powiatowej nr 1592N na odcinku Barciany – Pastwiska I etap”.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie, a następnie poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14
radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  nie  było,  1  radna
wstrzymała się od głosu  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z głosowania
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imiennego stanowi załącznik do protokołu).

Ad 11. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany
na lata 2019-2031.

Ad 12. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.                                

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas  powiedziała,  że
kolejnymi  punktami obrad są  projekt  uchwały  w sprawie  zmian  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2019 rok.
Poprosiła Skarbnika Gminy o przedstawienie tych projektów uchwał.  

Skarbnik  Gminy  –  Magda  Świercz  powiedziała,  że   zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie
Finansowej wynikają ze zmian w budżecie na 2019 r. oraz wprowadzenia wykonania z roku
2018. Dochody ogółem zmniejszają się o kwotę 49.484,03 zł. Wydatki ogółem zmniejszają
się o kwotę 84.290,03 zł. Deficyt ulega zmianie i wynosi 495.643,68 zł. Kwota długu od
2019 roku ulega zmniejszeniu o kwotę 800.000,00 zł, kwota niezaciągniętego długu w 2018
roku. Powiedziała następnie, że zmiany w paragrafie 1 przedstawionej uchwały wynikają z
błędu pisarskiego, który nastąpił  w Uchwale  Nr V/40/2019 Rady Gminy Barciany z dnia 30
stycznia 2019 roku w sprawie zmian w budżecie Gminy Barciany na 2019 rok. Omówiła
następnie  zaistniałe  zmiany  po  stronie  dochodów  i  wydatków  (uzasadnienie  stanowi
załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie.  Zapytała,  czy są pytania w tej  kwestii.  Pytań nie  zgłoszono.  Powiedziała,  że
podczas wspólnego posiedzenia komisji  były wydane opinie.  Poprosiła Przewodniczących
Komisji  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  projektu  uchwały  w
sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że   7
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
–  Tamara  Musiałowska  powiedziała,  że  5 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało
projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na
lata 2019-2031.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Agnieszka
Kuczewska powiedziała, że  5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii, odczytała  projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2019-2031, a następnie poddała go pod głosowanie. W
głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących  się  nie  było   (uchwała  stanowi  załącznik  do  protokołu)  (  załącznik  z
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głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła następnie
Przewodniczących  Komisji  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat
projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019 rok.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że  7
członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2019 rok.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
–  Tamara  Musiałowska  powiedziała,  że  5 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało
projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019 rok.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Agnieszka
Kuczewska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie  opinii  i  poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  –  Wiesława
Gajdowskiego o  odczytanie  projektu  uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019
rok.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w
sprawie zmian  w budżecie gminy na 2019 rok.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie, a następnie poddała projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie
było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi
załącznik do protokołu).

Ad 13. Projekt uchwały w sprawie: przekazania propozycji zaliczenia drogi powiatowej do
kategorii dróg gminnych i wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Zarządu Powiatu w
Kętrzynie.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie Projekt uchwały w sprawie: przekazania
propozycji zaliczenia drogi powiatowej do kategorii dróg gminnych i wyznaczenia terminu
do przedstawienia opinii Zarządu Powiatu w Kętrzynie. Poprosiła Kierownika Referatu Go-
spodarki Komunalnej, Rolnictwa i Inwestycji  o omówienie tego projektu uchwały.  
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Pan Sylwester Wrona – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Inwestycji
omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że niniejsza uchwała  jest propozycję Zarządu Po-
wiatu Kętrzyńskiego mającej na celu przejęcie przez Gminę Barciany drogi powiatowej prze-
biegającej  przez miejscowość Suchawa. Jest to droga wiodąca od tzw. drogi srokowskiej,
przez całą miejscowość aż do zlewni mleka. Niniejsza uchwała jest pierwszym etapem prze-
jęcia przez Gmine Barciany, nadanie w przyszłości statusu drogi gminnej i ma na celu- zgod-
nie z  procedura wystąpienia do Powiatu o wydanie opinii w terminie 21 dni.   

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań,  poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego
projektu uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  6 człon-
ków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie:  przekazania propozycji
zaliczenia drogi powiatowej do kategorii dróg gminnych i wyznaczenia terminu do przedsta-
wienia opinii Zarządu Powiatu w Kętrzynie, 1 członek wstrzymał się od głosu.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
–  Tamara  Musiałowska  powiedziała,  że  5 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało
projekt uchwały w sprawie: przekazania propozycji zaliczenia drogi powiatowej do kategorii
dróg  gminnych  i  wyznaczenia  terminu  do  przedstawienia  opinii  Zarządu  Powiatu  w
Kętrzynie.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w spra-
wie:  przekazania propozycji zaliczenia drogi powiatowej do kategorii dróg gminnych i wy-
znaczenia terminu do przedstawienia opinii Zarządu Powiatu w Kętrzynie, 1 członek wstrzy-
mał się od głosu.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii i poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Grzegorza Całucha
o   odczytanie  projektu   uchwały  w  sprawie:  przekazania  propozycji  zaliczenia  drogi
powiatowej  do kategorii  dróg gminnych i  wyznaczenia  terminu  do przedstawienia  opinii
Zarządu Powiatu w Kętrzynie

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Grzegorz Całuch  odczytał  projekt uchwały w sprawie:
przekazania  propozycji  zaliczenia  drogi  powiatowej  do  kategorii  dróg  gminnych  i
wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Zarządu Powiatu w Kętrzynie .

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za od-
czytanie, a następnie poddała projekt uchwały  pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie
było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi
załącznik do protokołu).
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Ad 14. Projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny lokalu miesz-
kalnego.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że kolej-
nym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przyjęcie darowi-
zny lokalu mieszkalnego.  Poprosiła  Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej, Rolnic-
twa i Inwestycji  o omówienie tego projektu uchwały.  

Pan Sylwester Wrona – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Inwestycji
omówił projekt tej uchwały. Powiedział, że niniejsza uchwała jest dotyczy przejęcia darowi-
zny lokalu mieszkalnego w Rodelach 6/6. Jest to lokal na poddaszu o pow. 16,28m². Lokal
ten sąsiaduje z podobnym lokalem będącym własnością Gminy Barciany.  Przejęcie w/w lo-
kalu pozwoli ma połączenie obu mieszkań i stworzenie jednego lokalu mieszkalnego, który
będzie stanowił atrakcyjniejszą propozycję dla ewentualnego nabywcy lub lokatora. Dodał,
że budynek jest wyremontowany  po pożarze. Dodał, że lokal jest wolny od wszelkich zadłu-
żeń.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii. W związku z brakiem pytań,  poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego
projektu uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że   7
członków komisji  pozytywnie  projekt  uchwały w sprawie:  wyrażenia  zgody na przyjęcie
darowizny lokalu mieszkalnego.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt
uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny lokalu mieszkalnego.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w spra-
wie: wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny lokalu mieszkalnego.
 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii, odczytała następnie  projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na
przyjęcie  darowizny  lokalu  mieszkalnego,  a  następnie  poddała  go  pod  głosowanie.  W
głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących  się  nie  było  (uchwała  stanowi  załącznik  do  protokołu)  ) (  załącznik  z
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu).

Przerwa 10 min.
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Ad 15. Projekt uchwały w sprawie:  zmiany Uchwały Nr XXIV/162/2012 Rady Gminy Bar-
ciany z dnia 20 grudnia 2012r. w sprawie:  metody ustalania opłat za gospodarowanie odpa-
dami komunalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Sekretarza
Gminy  o  przedstawienie  o  kolejnego projektu  uchwały  w sprawie:  zmiany  Uchwały  Nr
XXIV/162/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 20 grudnia 2012r. w sprawie:  metody ustala-
nia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotli-
wości i trybu ich uiszczania.

Sekretarz  Gminy  –  Anna  Tereszko  omówiła  projekt  tej  uchwały.  Powiedziała,  że  na
podstawie  danych,  których  jesteśmy  w  posiadaniu,  przedstawiła  symulację  kosztów
gospodarki odpadami na terenie Gminy Barciany na rok 2018. Przypis na rok 2018, czyli to
co  powinno  wpłynąć  do  budżetu  to  kwota  552.051,04  zł.  Wydatki  z  roku  poprzedniego
wynosiły  685.239,96  zł.  Na  te  wydatki  składały  się  następujące  usługi:  odbiór  i
zagospodarowanie odpadów komunalnych, wywóz nieczystości z koszy ulicznych, przesyłki
pocztowe, szkolenie pracowników. W tym momencie system nie bilansował  się o kwotę
133.188,92 zł.  Zaległości od mieszkańców wynosiły wg stanu na 31.12.2018 r. to 160.184,31
zł.  Wpływy uiszczone do budżetu gminy to kwota  559.683,21 zł, w tym uiszczone opłaty z
zaległości.  PO dokonaniu analizy system nie bilansował się o kwotę 125.556,75 zł. Liczba
mieszkańców  objęta  systemem to  4365  osób,  z  czego  2612  zadeklarowało  segregację  z
frakcją  bio,   1457 mieszkańców zadeklarowało segregacje  bez frakcji  bio,  296 – odpady
zmieszane. Proponowane stawki:  Stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
zbieranymi i odbieranymi w sposób nieselektywny wynosi 30 zł miesięcznie, stawka opłaty
za gospodarowanie odpadami komunalnymi zbieranymi i odbieranymi w sposób selektywny
wynosi  18  zł  miesięcznie,  stawka  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi
zbieranymi  i  odbieranymi  w  sposób  selektywny  z  wyjątkiem  odpadów  ulegających
biodegradacji wynosi 15 zł miesięcznie.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski zwrócił się do radcy
prawnego  mówiąc,  że  w  projekcie  uchwały  przedstawionym  na  wspólnym  posiedzeniu
komisji  w dniu  25  lutego  br.  nie  znalazła  się  Uchwała  Nr  XXV/197/2016  Rady Gminy
Barciany  z  dnia  27  października  2016  roku  w  sprawie  metody  ustalania  opłat  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu
ich uiszczania, gdzie są wymienione stawki, które aktualnie płacimy. Wymienił te stawki:
stawka  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  zbieranymi  i  odbieranymi  w
sposób nieselektywny wynosi 19 zł miesięcznie, stawka opłaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi zbieranymi i odbieranymi w sposób selektywny wynosi 10,50 zł miesięcznie,
stawka  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  zbieranymi  i  odbieranymi  w
sposób  selektywny  z  wyjątkiem  odpadów  ulegających  biodegradacji  wynosi  9,50  zł
miesięcznie. Zapytał, czy to nie powinno się znaleźć w tym przedstawionym projekcie, bo
uchwała jest obowiązująca.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas dodała, że doszłoby
do kuriozalnej sytuacji,  że w obrocie prawnym byłyby dwie obowiązujące uchwały w tej
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kwestii, bo ta uchwała z 2016 roku obowiązuje.

Radca prawny – Dariusz Bączek potwierdził, że ta uchwała nie została uwzględniona. Dodał,
że za chwilę zostanie przygotowana autopoprawka.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas zapytała, czy uchwała
została przygotowana przez Panią Sekretarz.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko potwierdziła.

Wójt Gminy – Marta Kamińska zgłosiła autopoprawkę polegającą na  dodaniu w paragrafie 2
projektu uchwały zapisu o treści: „Uchwała Nr XXV/197/2016 Rady Gminy Barciany z dnia
27 października 2016 roku w sprawie metody ustalania opłat za gospodarowanie odpadami
komunalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania ( Dz. Urz.
Woj. Warm. Maz. z 2016r., poz. 4209)”.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  Panią
Emilię Żelichowską – osobę obsługującą Radę Gminy o wprowadzenie poprawnego zapisu
do treści projektu uchwały. Dodała następnie, że podczas omawiania niniejszego projektu w
trakcie wspólnego posiedzenia komisji, Pani Sekretarz przedstawiła informację o tym, że w
niedługim czasie - w ciągu pół roku ma wejść zmiana do ustawy.    

Głos zabrała Sekretarz Gminy – Anna Tereszko, która powiedziała, że jest już nowy projekt
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Projekt tej ustawy nie przewiduje, w
segregacji  odpadów frakcji  bio.  Tam są  tylko  dwa typy odpadów – odpady zmieszane  i
odpady segregowane. W dalszej  cześć przygotowanych zmian przez ustawodawce dąży się
wręcz do tego, aby nie było frakcji odpadów zmieszanych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  dodała,  że
rozporządzenie,  które  jest  do  tej  ustawy  z  grudnia  2016r.  mówi  o  selektywnej  zbiórce
papieru, szkła, tworzywach sztucznych, odpadach ulegających biodegradacji ze szczególnym
uwzględnieniem biodpadów. Co się zadzieje, skoro rozporządzenie kładzie nacisk na odpady
biodegradowalne.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że z koloi dyrektywa unijna kładzie nacisk z
kolei właśnie na odpady segregowane. Tam już nie ma wyszczególnionych frakcji bio. Takie
tez informacje zostały przekazane przez pracowników, którzy byli na szkoleniu z gospodarki
odpadami.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  zwróciła  się  do
Sekretarza Gminy mówiąc,  że powoływała się  ona na komisji,  że  ten projekt jest  już na
stronie sejmu, jednak Przewodnicząca nie mogła tego znaleźć. Poprosiła, by Sekretarz Gminy
przesłała mailem. Jest bardzo ciekawa, w którym kierunku to pójdzie. Wyjaśniła następnie z
czego wynikała ta dyskusja. Pan prezes Spółki na komisji w styczniu przedstawił prezentację

12



dla  wszystkich  radnych,  gdzie  były  przedstawione  proponowane  stawki  ,  które  w  jakiś
sposób  gratyfikowały  mieszkańców,  którzy  mają  kompostowniki.  Dlatego  podczas
wspólnego  posiedzenia  komisji  wrócili  do  tej  dyskusji,  ponieważ  w  projekcie
przedstawionym przez Panią Wójt – jest to zróżnicowanie, ale to zróżnicowanie jest dużo
mniejsze  niż  to  proponowane wcześniej.  Dlatego,  gdy pojawiła  się  informacja,  że ma to
zniknąć wzbudziło nasz niepokój. Poinformowała, że wstrzymała się od głosu, bo nie znała
uwarunkowań  prawnych,  ale  nadal  ich  nie  zna.  Szukała  tego  projektu  ustawy,  ale  nie
znalazła. Zapytała, czy Pan Prezes Spółki mógły udzielić fachowej informacji.

Prezes Zarządu Spółki Zakład Gospodarki Komunalnej w Barcianach – Pan Jacek Sapela
potwierdził, że Spółka przygotowała koncepcję, w której mieszkańcy nie tak mocno jak w tej
uchwale  odczuliby podwyżkę  za gospodarowanie odpadami. Tyle, że ich pomysł wiąże się
także ze zmianą innych dokumentów, a także z przerzuceniem kosztów wyposażenia w kosze
na  mieszkańców gminy. Ta podwyżka nie była aż tak duża, ale było tak zaplanowane, aby
cały  system się  dla  gminy  bilansował,  czyli  opłaty  od  mieszkańców powinny  w całości
pokrywać  kosztów całego  systemu   gospodarki  odpadami,  bo  ustawodawca  nie  pozwala
dopłacać,  ani  w  inny  sposób  finansować.  Jednym  z  tych  dokumentów  jest  regulamin
utrzymania czystości i porządku w gminach. Realny termin wdrożenia tego ich pomysłu to
jest 1 stycznia 2020 r. ,o ile w tym kierunku pójdziemy, bo na dzień dzisiejszy jedyne co
można zrobić to podwyższenie stawek opłat. Koszty dla Spółki są dużo większe niż mamy
wynagrodzenia.  Umowa  z  Gmina  jest  do  30  czerwca  br.  Polecił  dla  pracownika,  aby
sprawdzić te informację o planowanych zmianach. Telefonowali do Ministerstwa Ochrony
Środowiska.  Wyjaśnił,  że  system,  którzy  wszedł  od  lipca  ub.  roku  zapewnia  po  6
pojemników, wymienił, i te pojemniki świadczą o segregacji. Uważa, że te kwoty opłat są za
mało zróżnicowane.  Dodał, że usłyszeli w Ministerstwie, że będą faworyzować i podzielać
pomysły odnośnie frakcji bio, żeby jednak mieszkaniec, który posiada kompostownik, aby
było nagradzane uiszczaną kwotą. Powiedział następnie o kształtowaniu się podwyżek dla
RIPOK Sękity, które ponosi Spółka za wywożone odpady. Koszty te w przeciągu kilku lat
podrosły ok. 80 %. Dodał, że Spółka ma od Gminy miesięcznie ryczałtowo 50 tys, a ich to
kosztuje  ok.  75-85  tys  zł.  Stawki  zaproponowane  przez  Panią  Wójt  są  bardzo  odważne.
Uważa,  że  stawka  pomiędzy  bio  a  segregowanymi  odpadami  powinna  być  bardziej
zróżnicowana,  czyli  ten  mieszkaniec,  który  ma  kompostownik  i  kompostuje  odpady,
powinien być bardziej doceniany.  Dodał, że ta decyzja dla radnych  jest niełatwa.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko przedstawiła stawki opłat za gospodarowanie odpadami w
innych  gminach.  Powiedziała,  że  po  dokonaniu  analizy  wyliczeń  naszej  Spółki  ich
propozycja  była  dużo  wyższa,   bo  Spółka  proponowała  odpady  segregowane  z
kompostownikiem 14 zł, odpady segregowane 24 zł i odpady zmieszane 40 zł. Dodała, że ci
mieszkańcy którzy płaca nie mogą brać odpowiedzialności za tych, którzy mają zaległości.
Dlatego po przeanalizowaniu bardzo wnikliwym doszliśmy do wniosku, że zaproponowane
stawki są bardziej adekwatne do realizacji tego zadania.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
wypowiedzi. Zapytała, czy są jeszcze jakieś pytania w tej sprawie.  W związku z brakiem
pytań, zapytała, czy autopoprawka jest naniesiona w projekcie uchwały.

Radca prawny – Dariusz Bączek odpowiedział, że autopoprawka jest naniesiona.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poddała
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proponowaną autopoprawkę pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało
za  przyjęciem  autopoprawki  do  omawianego  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i
wstrzymujących  się  nie  było  (  załącznik  z  głosowania  imiennego  stanowi  załącznik  do
protokołu).

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego
projektu uchwały.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska powiedziała, że 2 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt
uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXIV/162/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 20
grudnia  2012r.  w  sprawie:  metody  ustalania  opłat  za  gospodarowanie  odpadami
komunalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania, 3 członków
wstrzymało się od głosu.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 3 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w spra-
wie: zmiany Uchwały Nr XXIV/162/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 20 grudnia 2012r. w
sprawie:  metody ustalania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stawek opłat
oraz terminów, częstotliwości i trybu ich uiszczania, 2 członków wstrzymało się od głosu..

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że   2
członków  komisji  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  Uchwały  Nr
XXIV/162/2012  Rady  Gminy  Barciany  z  dnia  20  grudnia  2012r.  w  sprawie:  metody
ustalania  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  stawek  opłat  oraz  terminów,
częstotliwości i trybu ich uiszczania, 5 członków wstrzymało się od głosu.

 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii, odczytała następnie  projekt uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr
XXIV/162/2012 Rady Gminy Barciany z dnia 20 grudnia 2012r. w sprawie:  metody ustala-
nia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stawek opłat oraz terminów, częstotli-
wości i trybu ich uiszczania, a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym
7 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw nie było i 7  głosów
wstrzymujących (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z głosowania imien-
nego stanowi załącznik do protokołu).

Ad 16. Projekt uchwały w sprawie: zamiaru przekształcenia Publicznego  Przedszkola Samo-
rządowego w Barcianach poprzez likwidację oddziałów zamiejscowych w Drogoszach, Win-
dzie i Mołtajnach.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Sekretarza
Gminy o przedstawienie o kolejnego projektu uchwały w sprawie:  zamiaru przekształcenia
Publicznego  Przedszkola Samorządowego w Barcianach poprzez likwidację oddziałów za-
miejscowych w Drogoszach, Windzie i Mołtajnach.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że zgodnie z
art.  89 ust.  1  ustawy z  dnia  14 grudnia 2016 r.  Prawo oświatowe,  placówka może  być
przekształcona z końcem roku szkolnego przez organ prowadzący szkołę. Organ prowadzący
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jest obowiązany, co najmniej na 6 miesięcy przed tym terminem zawiadomić o likwidacji
rodziców  dzieci  oraz  właściwego  kuratora  oświaty.  Gmina  Barciany  jest  organem
prowadzącym  dla  czterech  Szkół  Podstawowych,  w  skład  których  wchodzi  oddział
przedszkolny  i  szkoła  podstawowa.  Przyjęcie  niniejszej  uchwały  umożliwi  rozpoczęcie
zmian  organizacyjnych  i  prawnych  w  Publicznym   Przedszkolu  Samorządowym  w
Barcianach wraz z oddziałami zamiejscowymi w Drogoszach, Windzie i Mołtajnach poprzez
likwidację oddziałów zamiejscowych w celu przekształcenia ich w oddział przedszkolny z
dniem 31.08.2019 r., a następnie przekształcenie w zespół szkolno – przedszkolny z dniem
1.09.2019 r. Dzieciom objętym wychowaniem przedszkolnym w oddziałach zamiejscowych
zapewnia się miejsca w oddziale przedszkolnym przy  Szkole Podstawowej w Drogoszach,
Szkole  Podstawowej  w Windzie  i  Szkole  Podstawowej  im.  Jana  Pawła  II  w Mołtajnach.
Likwidację  oddziałów  zamiejscowych  zgodnie   z  art.  89   dokonuje  się  jako  zamiar
przekształcenia.  Przeprowadzane  zmiany  pozwolą  na  sprawniejsze  i  bardziej  efektywne
zarządzanie  placówkami  przez  dyrektorów  tych  placówek,  które  będą  mieściły  się  w
dotychczasowych siedzibach. Wszystkim  dotychczasowym pracownikom, nauczycielom i
pani  dyrektor  zapewnia  się  dalsze  zatrudnienie.  Z  podjętej  przez  Radę  Gminy  uchwały
wyrażającej zamiar przekształcenia Publicznego  Przedszkola Samorządowego w Barcianach
wraz  z  oddziałami  zamiejscowymi  wynika  obowiązek  zawiadomienia  Warmińsko  -
Mazurskiego Kuratora Oświaty w celu  uzyskaniu pozytywnej opinii Kuratora, aby dalej móc
procedować   uchwałę  w  sprawie  utworzenia  Zespołów  Szkolno  –  Przedszkolnych  jak
również powiadomić związki zrzeszające nauczycieli  na terenie naszej gminy tj.  Związek
Nauczycielstwa Polskiego oraz NSZZ Solidarność.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie.  Powiedziała,  że  projekt  tej  uchwały  było  omawiany  podczas  wspólnego
posiedzenia komisji. Poprosiła o podjęcie dyskusji.

Radny Dawid Jackiewicz powiedział, że w czasie komisji musiał opuścić obrady. Powiedział
następnie, że uchwała brzmi dość groźnie, bo o likwidacji, ale biorąc pod uwagę – to chodzi
o przekształcenie w zespoły szkół, więc to nie jest takie straszne, bo dzieci nie ucierpią na
tym. Dodał, że jesteśmy w ciężkiej sytuacji, bo musimy te decyzje dzisiaj podjąć. Wolałby
aby było na to więcej czasu i podyskutować. Niestety, tak jak przedstawiła Pani Sekretarz,
trzeba to zrobić na 6 miesięcy przed rozpoczęciem roku szkolnego. Wnosiłby, aby odczekać,
ale  ze  względu  na  to,  że  spłynęły  do  niego  informacje,  że  dzieci  w  tych  jednostkach
pozamiejscowych, bo siedzibie w Barcianach nie można nic zarzuci,  naprawdę dość fajnie
funkcjonuje,  tyle  że  jest  za  tym,  aby  wszystkich  traktować  równo,  a  te  pozamiejscowe
jednostki jednak odstają od Barcian dość dużo i nie chciałby, aby  dalej tak to wyglądało.
Wyraża zdanie za przyjęciem tej uchwały, bo po pierwsze dyrektor nie zawsze jest w nich,
dość rzadko i teoretycznie w każdej z nich może być raz w tygodniu. Po drugie – jeżeli ta
uchwała  przejdzie  i  te  przedszkola  będą  przy  szkołach  podstawowych,  to  jego  zdaniem
dyrektor tych placówek będzie cały czas na miejscu do dyspozycji  rodziców. To by było
korzystne dla dzieci, rodziców i organizacji. Dodał, że dość mało czasu mieliśmy na podjęcie
decyzji,  bo  tydzień  to  naprawdę  mało  dla  tak  poważnej  sytuacji,  ale  ze  względu  na  te
pozamiejscowe placówki byłby przychylny przyjąć ta uchwałę.  

Radna Janina Kostyk zabrała głos i powiedziała, że ta uchwała nic nie wnosi dla rodziców i
nauczycieli.  Według  niej  są  to  tylko  zmiany  organizacyjne,  więc  nie  rozumie  tego
zaskoczenia tak jak  na komisji.  Rozumie, że gdyby to się wiązało z likwidacją jakiegoś
oddziału,  ale tu nic się nie likwiduje.  Uważa, że należy pozwolić działać Wójtowi.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas zapoznała radnych z
pismem, które wpłynęło dzisiaj do Rady Gminy ( petycja stanowi załącznik do protokołu).
Poproszono także o udzielenie głosu w tej sprawie.

Mieszkanka Gminy – rodzic zabrała głos i powiedziała, że właśnie chciała odczytać to pismo,
które już zostało przedstawione.

Wójt Gminy – Marta Kamińska zadała pytanie dla rodzica, w jaki sposób były zbierane pod-
pisy w oddziałach zamiejscowych i czy rodzice mieli szanse zapoznać się z treścią tej petycji,
czy to była tylko informacja ustna przekazana przez panią nauczycielkę.

Mieszkanka Gminy – rodzic odpowiedziała, że petycja była i pod petycja były zbierane pod-
pisy.

Wójt Gminy – Marta Kamińska zapytała, czy tak było we wszystkich oddziałach zamiejsco-
wych.

Mieszkanka Gminy – rodzic odpowiedziała, że my zbieraliśmy podpisy tutaj w Barcianach.

Wójt Gminy – Marta Kamińska powiedziała, że ma informację, że w oddziałach zamiejsco-
wych podpisy były zbierane  na kartce bez przedstawienia tak naprawdę sytuacji, tak się n ie
robi.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas zapytała mieszkankę
– rodzica, czy pod petycją są podpisy osób zapoznanych z pismem.

Mieszkanka Gminy – rodzic odpowiedziała, że tak jak najbardziej.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski powiedział, że jest przewodniczą-
cym klubu radnych „Wspólnie dla Gminy Barciany” i zgodnie z paragrafem 8 regulaminu
tego klubu ma obowiązek przedstawienia stanowiska. Takie stanowisko przez klub radnych
zostało opracowane dotyczące projektu omawianej uchwały. Odczytał to stanowisko ( stano-
wisko stanowi załącznik do protokołu).

Radna Janina Kostyk zabrała głos i powiedziała, że zbierane były podpisy w Barcianach. O
czym to świadczy –  świadczy to o tym, że zamiejscowe oddziały nie są brane pod uwagę, że
się według niej przedstawiało w innej formie. To co było na posiedzeniu komisji – nie cho-
dziło wcale o to, żeby wykazać że to są tylko zmiany organizacyjne. Na komisji cześć rad-
nych chciało wykazać, że dyrektor przedszkola, że ma zasługi itd. Ale nikt nie powiedział, że
nie ma zasług. Ta uchwała nie mówi o braku zasług. Zapytała radnego Gajdowskiego, jakie
skargi miały wpłynąć.  Czy ta uchwała zaskarża złe gospodarowanie Pani Dyrektor. To wcale
nie o to chodzi, zajmujemy się całkiem czym innym, a uchwała mówi całkiem o czym innym.
Więc tłumaczmy wszystkim bardzo dokładnie, że to nie chodzi o zmianę jakąś taką, że na-
prawdę, że to chodzi o dzieci, o nauczycieli. Już powiedziała to głośno, czy tu nie chodzi o
utrzymanie stanowiska dyrektora. Bo nikt jej nie powie, że przedszkole zarządzane przez dy-
rektora na miejscu jest zawsze lepiej zarządzane. Powiedziała, że nie ma nic do Pani Dyrek-
tor, wie, że działała, że poprzez swoje projekty dużo rzeczy dla dzieci zdobyła, ale to nie o
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tym jest ta uchwała. Ta uchwała  mówi o reorganizacji. Tak jak każdy Wójt i dla tej Wójt po-
zwólmy działać.  

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska zapytała rodzica, ile zebrała podpisów w Drogoszach.

Mieszkanka Gminy – rodzic odpowiedziała, że nie była w Drogoszach i nie zbierała podpi-
sów. Powiedziała w imieniu rodziców, którzy mieli swoje dzieci w przedszkolu, gdy jeszcze
przedszkolem zarządzał Pan Dyrektor. Robił to bardzo dobrze. Aczkolwiek obawiano się tego
że będzie miał zbyt mało czasu. Więc lepiej żeby jeden dyrektor zajął się tylko szkoła, a dru-
gi tylko przedszkolem. Bo jeżeli coś dobrze funkcjonuje do tej pory, to żeby tego nie psuć.

Radna Janina Kostyk powiedziała, że chyba najbardziej przedszkolem zajmuje się nie dyrek-
tor  a nauczyciel.   Nie oszukujmy się,  że dyrektor  dzień w dzień zajmuje się wszystkimi
przedszkolami, a nauczyciel, który zajmuje się sowimi wychowankami, to on słucha jakie są
problemy, przekazuje jakieś zadania.  Powiedziała, że w całym tym zamieszaniu, to jest tro-
szeczkę wina radnych, że właśnie w ten sposób tłumaczą ludziom, że to jest jakaś horrendal-
na zmiana, nie wiadomo, co tu się dzieje. Boże – i  rodzice będą i dzieci. Powiedziała, że jest
powołana na radna dopiero 30 stycznia, ale jest przerażona niemocą radnych, którzy nie po-
zwalają pracować nowej Pani Wójt. Pracujmy dla mieszkańców, dla gminy. Podała przykład,
że jest lepiej omówić się z Panią Dyrektor szkoły Podstawowej w sprawie dziecka i nie trze-
ba jechać do Barcian.  . Dajmy dla Pani Wójt pracować.  Nie róbmy z czegoś ogromnego
przerażanie, że coś się strasznego dzieje. To się nic złego nie dzieje, a przekształcenia były, są
i będą.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska zapytała, czy dotacje które były na te przedszkola, finanse, były rów-
no rozłożone, żeby te dzieci miały równe szanse. Bo podejrzewa, że w każdym przedszkolu
może być dziecko niepełnosprawne w rożny sposób.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas zapytała radną, czy to
pytanie zostało skierowane do Pani Wójt.

Wójt Gminy – Marta Kamińska odpowiedziała, że na sesji jest obecna Pani Dyrektor Przed-
szkola, to niech się wypowie.

Dyrektor Publicznego Przedszkola Samorządowego wraz z oddziałami zamiejscowymi Pani
Bożena Radawiec powiedziała, że od 2016 roku jest dyrektorem przedszkola.  Odpowiedziała
na pytanie Pani Musiałowskiej. Powiedziała, że widzi, ze powstało duże zamieszkani, ale to
nie z jej winy. Bardzo chętnie zaprosiłaby do przeszkoli, aby radni obejrzeli i zobaczyli  jak
wyglądają. Przypomniała o historii powstawania przedszkoli. Na początku było 4 oddziały,
teraz jest 6. Piszą projekty. Powiedziała, że co którzy piszą projekty to wiedzą, że projekt pi-
sze się na jakieś zapotrzebowanie, na który dany program operacyjny jest możliwy. Było za-
potrzebowanie i możliwość tworzenia nowych miejsc w Gminie Barciany – pozyskaliśmy
300 tys i ten nowy oddział powstał właśnie tutaj, w Barcianach. Ni e było miejsca w Szkole
w Mołtajnach, więc tam nie mogliśmy utworzyć. W tym roku Pani Dyrektor Szkoły, w ra-
mach dobrej współpracy, sugeruje, że już będziemy mogli więcej dzieci przyjąć, bo lokal bę-
dzie powiększony. Powiedziała, że mamy tutaj ucznia z Mołtajn dowożonego przez rodziców,
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który jest dzieckiem niepełnosprawnym. Na tego ucznia został napisany projekt, tak jak mó-
wiła  na komisji,  na ponad 200 tys.  W tym projekcie  jest  zapewniona wszelka opieka na
ucznia i do tego jest dodana otoczka w postaci zajęć dodatkowych 3 godziny w tygodniu każ-
dy oddział zamiejscowy. Do tego zakupione pomoce do programowania tzw. programowanie
na dywanie – zakupione tzw. edufony, tablety. W ten sposób oddziały zamiejscowe są dopo-
sażane.  Doposażamy tam, gdzie jest taka potrzeba i mamy możliwości. Prawie nie wydaje-
my  pieniędzy budżetowych na materiały i wyposażenie. Dodała, że jeżeli projekt napisany
na dziecko niepełnosprawne, to tez nie można przelać środków gdzie indziej. Są przecież
kontrole.   

Głos  zabrała  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –
Agnieszka Kuczewska, która potwierdziła, to co powiedział radny Dawid Jackiewicz w kwe-
stii takiej, że było mało czasu. Powiedziała, że nie ukrywała, że ją też ten temat zaskoczył.
Jej zdaniem problem ten powinien wybrzmieć dużo wcześniej. Powinniśmy rozmawiać, spo-
tkać się z rodzicami tych dzieci, nauczycielami. Powiedziała, że nie umie podjąć zbyt po-
chopnie decyzji.

Radna Janina Kostyk odniosła się do wypowiedzi Przewodniczącej Komisji Oświaty. Powie-
działa, że nie rozumie jaki problem powstał, że z rodzicami trzeba porozmawiać, być może z
dziećmi. Nie rozumie, w jakiej sprawie. Przecież dzieci zostaną w Windzie, Mołtajnach, Dro-
goszach, nie rozumie tego, w jakiej sprawie trzeba wcześniej rozmawiać. Pani Wójt jest od
21 listopada, kiedy miała zadecydować.

Głos  zabrała  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –
Agnieszka Kuczewska, która powiedziała, że oprócz tego, że jest Przewodnicząca Komisji
Oświaty, to jest także Przewodniczącą Rady Rodziców w swojej szkole. Wie, że dla rodziców
jest bardzo ważne , żeby z nimi rozmawiać, pytać. Zdaje sobie sprawę, że te dzieciaczki są
małe, ale jej zdaniem rozmowa z rodzicami jest bardzo ważna.

Głos zabrała Sekretarz Gminy – Anna Tereszko, która powiedziała, że przedszkole powstało
1 września 2015 roku i to dyrektor Bogdanowicz tworzył to przedszkole od podstaw. Po-
mieszczenie po pomieszczeniu były adaptowane i poddawane do użytku zgodnie z tym, jak
wzrastała liczba dzieci. Z dniem 1 września 2016r. Pani Radawiec objęła stanowisko Dyrek-
tor Przedszkola i żeby było jasne – nikt nie ma zastrzeżeń do pracy pani Dyrektor. Przywoła-
no tutaj również projekt i pozyskiwanie środków. Powiedział, że to Pan Dyrektor Bogdano-
wicz rozpoczął ten projekt, który jest dalej kontynuowany. W procedurach negocjacyjnych
dostaliśmy dofinansowanie, w związku z czym, można było pozyskać dodatkowe pomoce
dydaktyczne dla dzieci, ale nie tylko, bo dodatkowe godziny dla specjalistów. Pani Dyrektor
jest koordynatorem projektu i oczywiście pobiera wynagrodzenie. Ale projekt kończy się w
sierpniu, a to wynagrodzenie jest dodatkowe, nie w ramach środków z  budżetu gminy. Po-
wiedziała, że pracowała nad tym projektem, aby jak najmniej środków dołożyć własnych, a
w ramach środków przyznanych dla przedszkola , wyasygnować jako wkład własny. Projekt
tak naprawdę kończy się z końcem roku szkolnego.  Nie wiadomo, czy będą jeszcze jakieś
środki na pozyskanie z przedszkola, bo w ramach RPO kończą się te środki, po prostu ich nie
ma. Może jakieś resztkówki, to owszem. Bo sama jak była teraz na negocjacjach, bo prze-
szedł projekt dla szkół podstawowych na ponad 900 tys   to dopytywała, czy jeszcze będą
środki, powiedziano słabo nadzieje. Dyrektorzy również pozyskują środki z różnych progra-
mów, i można by się nimi pochwalić, ale nie  czas i pora teraz. Powiedziała następnie, że od-
była 3 spotkania z rodzicami w oddziałach zamiejscowych. Rodzice wyrazili opinię , że Pani
Ewa Bilska dba o dzieci jak o swoje dzieci szkolne, a co niektórzy wyrazili taką opinię, że
nie znają Pani Dyrektor. Tak samo było w Windzie. Podsumowała, ze to nie jest uchwała,

18



żeby za coś ukarać Panią Dyrektor, bo nikt jej za to nie każe, ona nadal będzie miała pracę, a
dzieci nadal będą miały zapewnione miejsce w przedszkolu.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
–  Tamara  Musiałowska  sprostowała,  że  chodziło  jej  o  to,  aby  wszystkie  dzieci  były
traktowane równo i aby wszystkie miały równy start,

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  odniosła  się  do
wypowiedzi  radnej Janiny Kostyk dotyczącej „pozwólcie Pani Wójt podejmować decyzje
itd.” Powiedziała, że od początku kadencji radni podjęli 49 uchwał. Wszystkie uchwały, które
Pani Wójt przedstawiła Radzie są już w obrocie prawnym, żadna z tych 49 uchwał nie została
odrzucona. 

Poprosiła  następnie  Przewodniczących  Komisji  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych
komisji na temat tego  projektu uchwały.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 4 członków komisji wstrzymało się od głosu przy opiniowaniu projektu
uchwały w sprawie:  zamiaru przekształcenia Publicznego  Przedszkola Samorządowego w
Barcianach poprzez likwidację oddziałów zamiejscowych w Drogoszach, Windzie i Mołtaj-
nach.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska powiedziała, że 2 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt
uchwały w sprawie:  zamiaru przekształcenia Publicznego  Przedszkola Samorządowego w
Barcianach poprzez likwidację oddziałów zamiejscowych w Drogoszach, Windzie i Mołtaj-
nach, 2 członków głosowało przeciw, 1 członek wstrzymał się od głosu.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  2 człon-
ków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie:  zamiaru przekształcenia
Publicznego  Przedszkola Samorządowego w Barcianach poprzez likwidację oddziałów za-
miejscowych w Drogoszach, Windzie i Mołtajnach, 3 członków głosowało przeciw i 2 człon-
ków wstrzymało się od głosu.
 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawienie opinii, odczytała następnie  projekt uchwały w sprawie: zamiaru przekształce-
nia Publicznego  Przedszkola Samorządowego w Barcianach poprzez likwidację oddziałów
zamiejscowych w Drogoszach, Windzie i Mołtajnach,  a następnie poddała go pod głosowa-
nie. W głosowaniu jawnym 5 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, 7 głosów
przeciw  i 2  głosy wstrzymujące (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu). Uchwała nie została przyjęta. 

Ad 17. Projekt uchwały w sprawie: zmiany statutu Gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest  projekt uchwały w sprawie: zmiany statutu Gminy Barciany.
Poprosiła Sekretarza Gminy o zabranie głosu. 
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Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że po praktycz-
nym przeanalizowaniu Statutu dostrzegliśmy potrzebę zmian, aby wyeliminować pewne nie-
zgodności, nieścisłości  z godnie z obowiązującą od nowej kadencji ustawą o samorządzie
gminnym. Przedstawiła następnie proponowane zmiany zgodnie z projektem uchwały.  

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.  Powiedziała, że nie jest zachowana kolej-
ność proponowanych zmian, bo najpierw jest rosnąco, a potem to zostało zachwiane.  

Radca  prawny – Dariusz Bączek powiedział, że nie ma to znaczenia na ważność uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Panią Se-
kretarz o pracę nadal paragrafem 38 dot. interpelacji i zapytań. W naszym Statucie ten para-
graf bardziej opiera się na tym starym Statucie. A teraz ustawa się zmieniła i może być pro-
blem, bo jeśli zachowamy taki zapis, że interpelacje mogą być przyjmowane ustnie, a ponie-
waż teraz będzie transmisja,  a w zasadzie już jest, zgodnie z ustawą o dostępie do informacji
publicznej – art. 19 nie będzie potrzeby sporządzania protokołu, więc w jaki sposób potem
przenieść to na pismo. Poddała drugą wątpliwość do tego zapisu  – tam jest użyty spójnik lub
– „ustnie lub pisemnie”, a ustawa mów o pisemności. Prosi, aby ponownie pochylić się nad
paragrafem 38 tego  Statutu.

W  związku  z  brakiem  pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  poprosiła  następnie
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego
projektu uchwały.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska powiedziała, że 3 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt
uchwały w sprawie: zmiany statutu Gminy Barciany., 2 członków wstrzymało się od głosu.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że 4 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projektu  uchwały w spra-
wie zmiany statutu Gminy Barciany.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  4 człon-
ków komisji  pozytywnie zaopiniowało  projekt  uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy
Barciany, 3 członków wstrzymało się od głosu.
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Wiceprze-
wodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego  o odczytanie projektu uchwały w
sprawie: zmiany statutu Gminy Barciany. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski  odczytał projekt uchwały w spra-
wie: zmiany statutu Gminy Barciany. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za od-
czytanie projekt uchwały w sprawie: zmiany statutu Gminy Barciany, a następnie poddała go
pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  14  radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu
uchwały, głosów przeciw  i wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do pro-
tokołu) ) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu). 

Ad 18. Projekt uchwały w sprawie: uzupełnienia składu osobowego Komisji  Finansów i Bu-
dżetu.

Ad 19. Projekt uchwały w sprawie: uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultu-
ry, Sportu i Spraw Socjalnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że kolej-
nymi punktami obrad sesji są dwa projekt uchwały w sprawie: uzupełnienia składu osobowe-
go Komisji  Finansów i Budżetu oraz w sprawie: uzupełnienia składu osobowego Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych. Powiedział, że projekty te nie wymagają omó-
wienia. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii
poszczególnych komisji na temat obu projektów uchwały.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że  oba pro-
jekty uchwał pozytywnie zaopiniowało 7 członków komisji.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Tamara Musiałowska powiedziała,  że  oba projekty uchwał pozytywnie zaopiniowało 5
członków komisji.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Agnieszka Kuczew-
ska powiedziała, że oba projekty uchwał pozytywnie zaopiniowało 4 członków komisji.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Wiceprze-
wodniczącego Rady Gminy – Grzegorza Całucha  o odczytanie projektu uchwały w sprawie: 
uzupełnienia składu osobowego Komisji  Finansów i Budżetu.

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Grzegorz Całuch  odczytał projekt uchwały w sprawie: 
uzupełnienia składu osobowego Komisji  Finansów i Budżetu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za od-
czytanie projekt uchwały w sprawie:  uzupełnienia składu osobowego Komisji  Finansów i
Budżetu, a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głoso-
wało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw   i  wstrzymujących  się  nie  było
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(uchwała stanowi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z głosowania imiennego stanowi za-
łącznik do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Wiceprze-
wodniczącego Rady Gminy – Grzegorza Całucha  o odczytanie projektu uchwały w sprawie: 
uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych.

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Grzegorz Całuch  odczytał projekt uchwały w sprawie: 
uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za od-
czytanie projekt uchwały w sprawie: uzupełnienia składu osobowego Komisji Oświaty, Kul-
tury, Sportu i Spraw Socjalnych, a następnie poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jaw-
nym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw  i wstrzymują-
cych się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu) ) ( załącznik z głosowania imien-
nego stanowi załącznik do protokołu). 

Radna Janina Kostyk podziękowała za przyjęcie do Komisji.

 

 Ad 20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.                                                         

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  Wójta
Gminy – Martę Kamińską  o udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Wójt Gminy – Marta Kamińska  powiedziała, że udzieli odpowiedzi na interpelacje na pi-
śmie.  Dodała, że po zebraniach sołeckich, czyli w II połowie marca z całym sztabem pra-
cowników oraz osób odpowiedzialnych za utrzymanie dróg na terenie gminy planuje objazd.
Wówczas w ramach posiadanych środków będziemy decydowali, które drogi będą robione w
pierwszej kolejności. Dodała, że te drogi nie popsuły się mówiąc kolokwialnie 21 listopada,
kiedy przyszła do Urzędu. Ten stan dróg jest z przed iluś tam lat. Bardzo prosi o wyrozumia-
łość. Dodała, że dołoży wszelkich starań, żeby zadbać o wszystkie drogi, te newralgiczne, ale
nie da się zrobić wszystkiego.  
 

 Ad 21. Wolne wnioski i informacje.                                                                                           

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie wolnych wniosków i informacji.

Głos  zabrała  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –
Agnieszka Kuczewska, która przedstawiła informację z posiedzenia Komisji Oświaty, które
odbyło się 12 lutego br. a dot. organizacja wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie ferii
zimowych w placówkach oświatowych i kulturalnych. 

Radna  Janina  Kostyk  na  ręce  Przewodniczącej  Rady  Gminy   złożyła  pismo  wraz
załącznikami o utworzenie klubu radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odczytała pismo w
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sprawie utworzenia klubu radnych o nazwie „Razem”. 

Radna  Janina  Kostyk zabrała  ponownie  głos.  Powiedziała,  że  na  poprzedniej  sesji  Rady
Gminy   tez  była  informacja  o  utworzeniu  klub  radnych.  W sumie  to  nie  wiemy jak  się
nazywa klub, kto jest członkiem. Jeśli Przewodnicząca mogłaby przedstawić. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski powiedział, że było to odczytane,
ale może przypomnieć. Przedstawił skład klub „Wspólnie dla Gminy Barciany” utworzonego
z dniem 29 stycznia br. Dodał, że w dniu 25 lutego radny Grzegorz Całuch złożył rezygnację
z członkostwa.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odczytała pismo w
sprawie rezygnacji  radnego Całucha z członkostwa w klubie.   Następnie  Przewodnicząca
Rady Gminy zwróciła się do Pani Sekretarz o ile będzie to możliwe, aby uchwały spływały
nieco  wcześniej  do Biura Rady niż  na 7 dni  wcześniej,  z  tego względu,  że ma kłopot  z
przygotowaniem porządku obrad. Bo tak naprawdę o tym w tej chwili decydują godziny, aby
to przygotować. Poprosiła w miarę możliwości o przesyłanie szybciej. 

Więcej wolnych wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 22. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  powiedziała,  że
zgodnie z kolejnością zgłoszeń udzieliła głosu Panu Hansi Jurgenowi Maleckiemu. 

Głos zabrał Pan Hansi Jurgen Malecki, który złożył wniosek, aby Rada rozpatrzyła potrzebę
wydania  oświadczenia,  w  którym  byłby  zobrazowany  właściwy  obraz  naszej  gminy.
Powiedział, że organy samorządu mają obowiązek promocji gminy, w rozumieniu, aby dbać
o pozytywny wizerunek,  co wynika  z  art.  7 ust  1 pkt 18 ustawy o samorządzie gminy.
Dlaczego złożył  taki  wniosek.  Dlatego,  że  od ponad 100 dni  nieustannie   słyszy  czarny
„piar”, że wszystko źle, od 8 lat wszystko źle. Nie słyszał żadnego słowa pozytywnego. Że
coś zrobiono, że wykonano tyle i tyle inwestycji, na jaką kwotę pozyskano środki. Zwrócił
się do Pani Wójt i powiedział, że może Pani mu powie, że zrobiono tyle, że pani Wójt od 2
miesięcy mu spisuje te inwestycje i do dzisiaj jeszcze nie zostały do końca spisane.

Głos  zabrała  Wójt  Gminy  –  Marta  Kamińska  i  powiedziała,  że  Pan  Malecki  kłamie,
zwyczajnie kłamie.     

Głos zabrał ponownie  Pan Hansi Jurgen Malecki, który powiedział, że chciałby skończyć
swoją wypowiedź. Uważa, że należy dać naszemu społeczeństwu i obcym taki prawdziwy
obraz, jak to wygląda z kredytami, czy one stanowią zagrożenie dla stabilności finansowej
gminy i co przez te 8 lat zrobiono.

Głos  zabrała  Wójt  Gminy – Marta  Kamińska i  wyjaśniła  dla  pana  Maleckiego,  że jeżeli
powie  nieprawdę,  to  niech  ją  poprawi,  tak  jak  ona  go poprawiła.  Złożył  Pan wniosek o
udzielenie informacji bodajże 12 stycznia .   

Pan Hansi Jurgen Malecki poprawił Panią Wójt, że 2 stycznia złożył wniosek. 
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Wójt  Gminy – Marta  Kamińska  powiedziała,  że  otrzymał Pan w terminie  odpowiedź,  w
której było napisane, że dogłębnych informacji dowie się Pan do 28 lutego. Powiedziała, że
dzisiaj mamy 27 luty, jutro jest 28.  

Głos zabrał ponownie  Pan Hansi Jurgen Malecki, który powiedział, że wie o ty. Nie mówi,
że Pani Wójt nie dotrzyma terminu. Powiedział, może troszeczkę sarkastycznie, że Pani przez
prawie dwa miesiące robi te zestawienie. Nie mówił, że termin nie zostanie dotrzymany, on
pewnie do jutra będzie dotrzymany i będzie miał na swojej poczcie, ale do dzisiaj nie było,
wiec podkreśla, że tyle tych inwestycji było, że trzeba aż przez dwa miesiące je spisywać.

Głos  zabrała  Skarbnik  Gminy –  Magda  Świercz,  która  powiedziała,  że  wiadomo,  mamy
koniec roku, sprawozdania, księgowość nam się pokruszyła, w pełni sił staramy się zrobić te
zestawienie  ,  ponieważ  do  pewnego  roku  księgowość  była  prowadzona  ręczni,  były  też
błędnie księgowane dochody, dlatego musimy to zweryfikować, aby pan dostał prawidłową i
poprawna odpowiedź.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  udzieliła głosu dla
Pani Danuty Czerwińskiej.

Pani Danuta Czerwińska zabrała głos i powiedziała, że wszyscy mówią o problemie dróg, a
nikt  nie  mówi  o  śmierdzącym  problemie,  którym  jest  oczyszczalnia  ścieków.  Poprzedni
włodarze zdecydowali o w centrum Barcian postawić oczyszczalnię. Ubiegły rok był ciepłym
rokiem. Niestety nie dało się i współczuje mieszkańcom mieszkającym niedaleko, bo smród
niesamowity. Liczy, że problem będzie rozwiązany. Apeluje o większą inicjatywę radnych
Barcian, bo nie zauważyła inicjatywy z ich strony. To jest wniosek do Rady Gminy i do Pani
Wójt.  Można skorzystać  ze środków na ekologię, bo to jest problem ekologiczny, a Unia
daje na to pieniądze. Prosi przychylić się, bo drogi to problem od wielu kadencji.  Prosi o
pochylenie się nad tym i przeniesieniem oczyszczalni na obrzeża Barcian. To nie jest tylko jej
zdanie, tylko wszystkich mieszkańców Barcian.  

Wójt Gminy - Marta Kamińska powiedziała, że 26 lutego odbyło się spotkanie z przedstawi-
ciele Agencji  Promocji Ekorozwoju „Ekopartner” w sprawie modernizacji oczyszczalni ście-
ków w Barcianach. Chodzi tez o zmianę umiejscowienia. Pan Prezes dopowie kilka słów w
tej sprawie. 

Głos  zabrał  Pan  Jacek  Sapela  –  Prezes  Zarządu  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w
Barcianach Sp . z o.o., który powiedział, że już o tym wspominał wcześniej, że Spółka jest w
trakcie  przygotowywania  programu  funkcjonalno  –  użytkowego  na  przeniesienie
oczyszczalni.   Lokalizacja jest wybrana -  za miejscowością Barciany, za skrzyżowanie w
kier.  miejsc.  Gęsie  Góry  przed  rzeką,  przed  mostem.   Wczoraj  było  spotkanie  z
projektantem.Jest planowane to przeniesie i w związku z tym, że są problemy w Drogoszach
– jest  plan,  zmiana  koncepcji,  która  miała  powstać  w Drogoszach o  ile  się  uda  zmienić
umowę z projektantem - jedna oczyszczalnia w Barcianach z przepompownią ścieków przez
Radosze z Drogosz. Nie ukrywa, że problem z oczyszczalnią ścieków jest, pracuje na 100 %
swoich możliwości. Jeśli są zmiany warunków atmosferycznych, to nie mamy na to wpływu.
To będzie jedna z największych inwestycji w tej kadencji. 

Pani Danuta Czerwińska zwróciła się do radnych, swoich radnych z Barcian. W 1628 roku
Barciany  miały  prawa  miejskie,  utraciliśmy  te  prawa,  bo   Barciany  zostały  zniszczone.
Uważa,  że  się  nie  rozwijamy,  a  my się  uwsteczniamy.  Chciałaby,  aby młodzi  ludzie  nie
uciekali, aby praca radnych zapisała się w kartach historii.
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Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że słyszy, że
projekt będzie pisany na Barciany, a co z Frączkowem, wybudowana oczyszczalnia i co dalej
z rozbudową sieci. 

Pan Jacek Sapela – Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej w Barcianach Sp . z
o.o.  odpowiedział, że oczyszczalnia ścieków z ostatnich możliwych środków PROW została
wybudowana.   Powiedział,  że  jest  projekt  modernizacji  na  rozbudowę  kanalizacji  w
poszczególnych miejsc m.in.  Frączkowo, Skandawa, Momajny, Maciejki, Krelikiejmy.
Pod koniec poprzedniego rozdania były składane dwa wnioski na pozyskanie środków, ale te
wnioski nie załapały się do dofinansowania.
 
Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  zwróciła  się  do
Przewodniczącego Komisji  Finansów i  Budżetu  –  Andrzeja  Szwajdycha.  Powiedziała,  że
padł wniosek mieszkanki. Prosi o włączenie tego wniosku w pracę swojej komisji. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  udzieliła głosu dla
Pana Kazimierza Witczaka.

Pan  Kaziemierz  Witczak  powiedział,  że  ma  pytania  zgodnie  z  paragrafem  39  Statutu
związane z halą sportową. Chciałby, aby była piękna długo, a ma inne wrażenie, ze coś jest
nie w porządku. Chodzi mu o to, że przez te 3 miesiące odbywał się turniej piłki nożnej,
siedząc  na  trybunach  popadł  w  zdziwienie,  wie  że  jest  zakaz  spożywania  alkoholu  w
obiektach, a tam była po prostu restauracja, przerażające że coś takiego miało miejsce. Tam
funkcjonują animatorzy, którzy komuś podlegają – chyba pod Dom Kultury. Złożył wniosek,
że  to  co  jest  dobre,  piękne  i  funkcjonuje,  w  kwestii  finansowania  nowa  władza
uchwałodawcza i wykonawcza rozważy, bo trudno żeby kultura i sport się sama finansowała.
Zwrócił uwagę także na palenie papierosów, zadbanie o popielniczki na zewnątrz- apel do
Dyrektora GOK-u i Pani Wójt w tej sprawie.

Odniósł się następnie do w kwestii rozwoju - oczyszczalni, będzie trudno przy takim stanie
finansowym.   Są  dwa  organy  –  stanowiący  -  Rada  i  wykonawczy  -  Wójt.  Rozumie
wystąpienie Pana Prezesa, bo plan i pieniądze asygnowała Rada. Prosi o pohamowanie, że są
plany a radni o tym nie widzą. Nie próbować wyprzedzać faktów.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  pouczyła,  ze
wypowiedz nie ma formy wniosku. Zapytała jaki jest wniosek. 

Pan Kaziemierz Witczak odpowiedział, że nie próbować wyprzedzać organów naszej gminy
w dyskusjach. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  powiedziała,  że
wypowiedź pana nie ma struktury wniosku. To był instruktaż. A każdy w Radzie zna swoje
umocowanie prawne i Pani Wójt także. 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
przedstawione wnioski.

Więcej wniosków mieszkańców nie zgłoszono.
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Ad 23. Sprawy różne.                                                                                                                 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie  spraw różnych.  Z  pierwszej  kolejności  zabrała  głos  i  powiedziała,  że  w dniu
dzisiejszym w korespondencji wpłynęło na jej ręce podanie do Przewodniczącej Rady Gminy
o  mieszkania  -  pustostany,  w  miejscowości  Święty  Kamień,  które  grożą  zawaleniem-
odczytała to pismo ( pismo stanowi załącznik do protokołu). Powiedziała, że pismo wraz z
dokumentacją  przekazuje  do  Komisji  Finansów  i  Budżetu,  rozważy  także  połączenie  z
Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji.  Komisja  Finansów  i  Budżetu  ma  w  swoim  planie
gospodarkę mieszkaniową.   

Następnie głos zabrała radna Agnieszka Kuczewska  i odniosła się do słów radnej Janiny
Kostyk.  Powiedziała,  że  bardzo  ją  to  zabolało  jak  powiedziała,  że  interpelacje,  które
składamy  odnośnie dróg, że nie mamy na środków w budżecie.  Powiedziała, że zawsze
walczyła o drogi i dalej będzie to czynić. Powiedziała, że w poprzedniej kadencji tez składała
i interpelacje, no ona nie może powiedzieć sowim mieszkańcom, że nie pomoże. Może radna
nie ma takich dróg, ale w jej okręgu jest dużo takich dróg, bo nawet były zastrzeżenia że nie
będzie odbioru dróg.  Nie ma pretensji do Pani Wójt, bo te problemy są od lat. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  dodała  do
wypowiedzi  radnej  Agnieszki  Kuczewskie,  To  jest  czas  szczególny  okres,  jest  dużo
interpelacji po okresie zimowym. Tak jest co roku. Jeszcze jest zmarzlina, więc trzyma. Stan
dróg jest katastrofalny i to jest problem od wielu lat.

Radna Janina  Kostyk powiedziała,  że  nie  chciała  nikogo urazić,  ale  słuchając  radnych –
radny Szwajdych składał 10 lat temu i nadal nie rozwiązane.  Trzeba mieszkańcom mówić
jaka jest sytuacja finansowa gminy.

Wójt Gminy – Marta Kamińska zaprosiła wszystkich radnych do udziału w objedzie dróg
gminnych. O terminie poinformuje.

 Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  powiedziała, ze to
jest dobry czas, bo dwie komisje mają ten zakres w sowich pracach komisji. 

Radny Andrzej Szwajdych odniósł się do słów Pani Wójt i powiedział,  że nam nie trzeba
robić przejażdżki, bo nie wszyscy mieszkają w Mołtajnach albo Barcianach. Ma 4 sołectwa, a
ma kolonie, dużo dróg polnych. Nie wysysa tych informacji z palca. Przy takiej pogodzie to
w miesiąc czasu droga gruntowa zostanie zniszczona. Rolnicy płaca podatki, chcą dojechać .
Mają sprzęty droższe niż niejeden osobowy samochód. Z Michałkowa do Momajn  jest droga
powiatowa – powiedział dla radnej. I będzie walczył o te drogi. 

Radna  Tamara  Musiałowska  zabrała  głos  i  powiedziała,  że  mieliśmy  na  komisji  gości
odnośnie stanu dróg. Pan  z Zarządu wyjaśniał,  że czasem jest wina pracowników, że nie
przekazali spraw. 

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 24. Zakończenie obrad.
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W związku z  wyczerpaniem porządku obrad  V sesji  Rady Gminy  Przewodnicząca  Rady
Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas, zamknęła jej posiedzenie o godz. 17.00,
dziękując wszystkim za udział.

                     
    Przewodnicząca Rady Gminy

 Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas

Protokolant:
Emilia Aneta Żelichowska
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